

တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤ ပှၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကမံးတံၢ်
တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဒၢး, ခွဲး-ခလၢးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်
လၢအ့ၣ်ဖျိၣ် ၁၂, ၂၀၁၂

တၢ်တူၢ်လီၢ်ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်

မ့ၢ်စံး လံးဟီး (Ms. Lea Holt) တူၢ်လီၢ်ပှၤဒီးစံးဘျူးပှၤကိးဂၤလၢအဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လီၤ. ပှၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကမံးတံၢ်လၢအဟဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ
က့ၣ်အိၣ် (Kyaw Aung), ဘကံၣ်နံၣ်ယၢဘုလုးဖိ (Virginia Baillif), စုလံၣ်ယၢဘလဲနံ (Sylvia Bland), ဒုဘံးဖရၢလု (David Fraley),
စိၤလီၤလးမူ (Saw Lawla Moo), က့ၣ်လုၣ်ယၢၣ် (John Williams), က့ၣ်ထံၣ်လုၣ်ယၢၣ် (Juanita Williams), က့ၣ်ရှိကူၣ်
(George James) ဒီး ဒီးန့ၣ်ရဲး (Donald Wright) သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ထၢရှၢၣ်စံၣ်အဲးနရူ (Tracy Agnew), ခရူးစတီၤဖၢၣ်ခွံၣ်ရိၣ်
(Christopher Chiron) ဒီး ပှၤအိၣ်ထွဲပှၤမၤတၢ်ဖိ မ့ၢ်ရၢၣ်ခရၢၣ်ဘၢၣ် (Mary Craven) တဖၣ်စ့ၣ်ကိးဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ. ရှိခါဝဲလံ
(Shawn Caldwell) ဒီး အဲကလုၣ်ဂုမးခဲ (Angela Womack) တဖၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဘၣ်.

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်- လၢမးရှိ ၂၉, ၂၀၁၂

မ့ၢ်စံးဟီး (Ms. Holt) ဒုးန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်လၢ ၂၀၁၂, လၢမးရှိ ၂၉သီအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အခါလီၤ. တၢ်လဲလိာ်ခံထံၣ်အိၣ်လၢလံာ်ကဘျံးဟဲ တၢ်
အကတၢ်လံာ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ- MTR ကဘၣ်မ့ၢ် M2R ဒီး OSI ကဘၣ်မ့ၢ် OS1 န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢအဲလဲဘဲဝဲၣ်ရှၢၣ်တၢ် (Albert Washington)
တူၢ်လီၢ်ဝဲဝဲဒၢးအသီတခါအလီၢ်အကျဲလဲအယီ က့ၣ်လုၣ်ယၢၣ် (John Williams) န့ၣ်အဲအဲမ့ၢ်ဝဲ လီၤကဝီၤ ၂၁၂၂၁န့ၣ်တၢ်လဲန့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤ
၂၁၀ ပှၤန့ၣ်တၢ်လီၢ်ကျဲၤအဂီၢ်ပှၤကဟံၣ်ဖျါကွၢ်ယုကဒီး အယီ အဲအဲတၢ်လီၢ်အဲအဲပှၤကဘၣ်မၤပှၤပှၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စတၢ် ရဲး (Mr. Wright) ဆုၢ်န့ၣ်
တၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်အံၤဒီး မ့ၢ်စတၢ် ကွဲး (Mr. James) တူၢ်လီၢ်ဝဲလီၤ. မ့ၢ်လၢပှၤဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးခဲလၢာ်အယီ ဟံၣ်ဂၢၢ်ပၣ်ကျဲၤအိၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်ယု တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤပှၤန့ၣ်တၢ်

မ့ၢ်စံးဟီး (Ms. Holt) စံးဘျူးကမံးတံၢ်ဖိတဖၣ်လၢအမၤစၢၤပှၤဟ့ၣ်လီၤသးဆူ ပှၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကမံးတံၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤန့ၣ်တၢ်အသီတဖၣ်လၢ အမ့ၢ်
ဒုးယးစံးခံၣ်စိၣ် (Darius Dixon) ကစးထီၣ်မၤတၢ်ဖိ လၢအ့ၣ်ဖျိၣ် ၂၃သီ, ၂၀၁၂န့ၣ်လီၤ. အဲပှၤကဒုးန့ၣ်တူၢ်လီၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဲဝဲဒၢးန့ၣ်ဒီး အဲကထံၣ်လိာ်သး
ဒီး ရူဒုးဘီးစံး (Ray DuBose) ပှၤန့ၣ်တၢ်ဖိဒိၣ်လၢတၢ်ပိးတၢ်လီၢ်တၢ်မၤစၢၤ န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စတၢ်ခံၣ်စိၣ် (Mr. Dixon) ကအိၣ်လၢ တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်လီၢ်တၢ်
ကျဲၤအဲဒၢး ဒီးတနံၣ် ညါလၢနံၣ်အဲဝဲန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်စံးခွံၣ်ရိၣ် (Mr. Chiron) တဲဖျါထီၣ်ဝဲ မ့ၢ်စတၢ်ခံၣ်စိၣ် (Mr. Dixon) ကဘၣ်စးထီၣ်တၢ်မၤလၢ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဘျူးခါ ပၣ်ယုၣ်ဒီး
ဖျါက့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ, ဟံၣ်ယီတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢတၢ်ကီၢ်ခါအဂီၢ်, စုတိာ်ဟံတဖၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကလဲလိာ်သး, တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်က့ၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ, ဒီး
တၢ်ဒီးလဲပှၤကညီတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤ အခါ ၄၀အဂီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဲကဘၣ်စးထီၣ်မၤ တၢ်ဒီးလဲတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ ပှၤန့ၣ်တၢ်အစၢၤ
ခံၣ်အလီၢ်အကျဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စတၢ် ခွံၣ်ရိၣ် (Mr. Chiron) သံကွၢ်ကမံးတံၢ်ဖိတဖၣ်မ့ၢ်အအိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်လၢကသံကွၢ် မ့ၢ်စတၢ် ခံၣ်စိၣ် (Mr.
Dixon) လၢ HAC တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢခံတဘျီအခါအိၣ်ခါန့ၣ်လီၤ. အခိၣ်တိတဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်စံးကတိၤသကိးပၣ်ယုၣ်ဒီး-

- တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် ကျဲၤသနီၣ်ဒီး တၢ်ဘျူလၢအတမၤအသးဖျိထံၣ်ဖျိထီတဖၣ်
- အဲ “တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ” အဂီၢ်လၢ လၢအိၣ်ထံးတဘျူးလၢအပူၤ
- ဝဲဒၢးအတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး ဟံၣ်ယီတဖၣ်
- အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဘၣ်ယးတၢ်ထံၣ်လိာ်သးဒီး တၢ်မၤလီၢ်ကဝီၤတဖၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါလိာ်သးဒီးပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဂ့ၢ်

မှစတင် (Ms. Holt) စံးဝဲ မှစတင်ဒိုင်စီဒ် (Mr. Dixon) ကဘဉ်ထီဉ် ကွန့်ထာဉ်ဖှဉ်စီမိာ် ဖဲလါယူအပူ န်သိးကမာလိဝဲဘဉ်ယး OS1 အဂုန့်လီၤ.

တၢ်မၤအဂုအဂတဖဉ်

မှစတင် ခွံဉ်ရီဉ် (Mr. Chiron) စံးဝဲ န်တၢ်ဝဲသကိးတဖဉ်လၢအပူကွံဉ် HAC တၢ်အိဉ်ဖှိဉ်တဖဉ်အပူအသိးန့ဉ် ဖဲလါအုဉ် ၁၁သီန့ဉ် တၢ်ပံးန့ဉ်ကွၢ်တၢ်ဘဉ်သ့ဉ်ဘဉ်သး တဖဉ်လၢ ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖဉ်လၢ အထီဉ် ESOL အတၢ်လၢအပူကွံဉ် အနံ့၁၂န့ဉ်အတၢ်ပူန့ဉ်လီၤ. ပှၤမၤတၢ်ဖိ ၅၁၀၀အကျါ ၃၈၀၀၀ထီဉ်ဝဲလီၤ. လၢတၢ်ခဲလၢအဖိခိဉ် ပှၤမၤတၢ်ဖိကိးဂၤဒဲးစံးဝဲအဝဲသ့ဉ်ဘဉ်သ့ဉ်ဘဉ်သးလၢ တၢ်သ့ဉ်တဖဉ်အံၤ ဒီး ဟ့ဉ်က့ဉ်ဟ့ဉ်ဖးစ့ဉ်ကိးဝဲ န်သိးအဝဲသ့ဉ်ကမာလိဘဉ်ဝဲ တၢ်ကတိၤလံာ်က့ဉ်ကွံဉ်ဖှဉ်တဖဉ်အဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. မှစတင် ခွံဉ်ရီဉ် (Mr. Chiron) စံးဝဲအဝဲမုၢ်လၢဝဲလၢ တၢ်သိဉ်လိတၢ်ခိဖျိ ခိဖျိတၢ်စ့ဉ်ကိးကအိဉ်ထီဉ်ဝဲအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်ကတိၤသကိးတၢ်ကဒီးဘဉ်ယး တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ တၢ်ဆဲးတၢ်လၢအါမံၤတဖဉ် ကဟ်ဖှိဉ် န့ဉ်ပၢ်လိာ်သးဒီး ကမၤသကိးတၢ်န်သိးသိးလၢတၢ်မၤအပူမုၢ်ဂ့ၤ တၢ်မၤအချၢမုၢ်ဂ့ၤ အဂုန့်လီၤ.

မှစတင် (Ms. Holt) ဟ်သ့ဉ်ဟ်သးလၢ တၢ်ကျိးထံက့ၤ MSDSလံာ်က့တဖဉ်အုဉ်အါကလုာ်န့ဉ် အပူတဖဉ်ဘဉ်န့ဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ် လံာ်က့လၢ အကါခိဉ်တဘျုးဘုဉ်ဘဉ်တၢ်ကျိးထံက့ၤအီၤဝဲလံာ်န့ဉ်လီၤ. ဝဲၤဒၤဒီးအံၤမုၢ်လၢလၢကဒုးအိဉ်ထီဉ်) MSDS လံာ်က့တဖဉ်အုဉ် တၢ်စူးကါတၢ်အသိဉ် ဖဲဖိကဟဉ် တဖဉ်အဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. မုၢ်န့ဉ်ဒီး ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖဉ်လၢ အဖးတသ့ကွဲးတုသ ပယီၤ/ကညီၤ/စပုဉ်က့ဉ် တဖဉ်ကနၢ်ပၢ်စ့ဉ်ကိးတၢ်အိဉ်သးတဖဉ်လၢ လံာ်က့အပူ တဖဉ် ဖဲကနၢ်ဘဉ်ဝဲအါန့ဉ်လီၤ.

၂၀၁၂, လါအုဉ် ၁၆သီ မုၢ်န့ဉ်ပူတသီ န့ဉ်ပှၤကဟဲမၤတၢ်တစီၤတလီၢ် ဖိတဖဉ် ကဘဉ်တၢ်ဒုးသ့ဉ်ညါန့ဉ်ပၢ်အီၤတၢ်ဒီး တၢ်ဟ့ဉ်တၢ်သိဉ်လထ န်သိးကမၤပုၤ ဝဲ တၢ်လီၢ်လၢအအိဉ်လီၤဟံအဲၤတဖဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်ဒီးလဲပှၤမၤတၢ်ဖိတဖဉ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤကအိဉ်ဒီး လၢ န့ဉ်လၢအကဟဲ ၄-၆န့ဉ်အတၢ်ပူလီၤ. တၢ်တီဉ်မုၢ်ဝဲ ဖဲလါယူ အလၢာ်န့ဉ် ဝဲၤဒၤဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလီၢ်အကျဲတဖဉ်လၢအလီၤဟံတဖဉ်ကပုၤက့ၤခဲလၢအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.

တၢ်အိဉ်ဖှိဉ်လၢခံတဘျီ

တၢ်အိဉ်ဖှိဉ်လၢခံတဘျီန့ဉ်ကဘဉ်တၢ်မၤအီၤဝဲ ၂၀၁၂, လါအုဉ် ၂၆သီ, မုၢ်လွံဉ်နံၤ ဖဲ ဂီၤဂ့း၃၀ လၢ ခွံး/ခလၢးတၢ်အိဉ်ဖှိဉ်ဖးဒိဉ်ဒၤန့ဉ်လီၤ.

“ပလဲၤခိဖျိတၢ်လဲၤခိဖျိန့းနးကလံာ်တခါန့ဉ်မုၢ်ဝဲဒုးဒီးတၢ်ခိကဲတၢ်အုးအတၢ်တကျိဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. နကဘဉ်ဒုးပူကွံဉ်တၢ်ဖဲတလီၢ်လီၢ် န်သိးနကလဲၤဘဉ်ခါအုဉ်ညါအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. စံဉ်.အဲးစံးလူဝုးစံ” (C.S. Lewis)